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با خبرنگاراناز گوشه و کنار استان

دوشنبه  3۰ مرداد  1396 . ۲۸ ذی القعده 143۸. شماره ۲۵۰۸  

روند کند دوبانده سازی محور دیهوک-راور صدای 
پلیس راه استان را هم درآورد این انتقاد در حالی 
مطرح شد که این محور از مسیرهای پرتردد استان 
محسوب شده و بارها شاهد حوادث ناگواری بوده 
است که از آن جمله می توان به تصادف 24 روز پیش 
سه خودرو و جان باختن 6 نفر از هموطنانمان در 
این محور اشاره کرد البته انتقادها به سخنان رئیس 
پلیس راه استان ختم نمی شود و نماینده مردم 
طبس،فردوس، سرایان و بشرویه هم مدتی پیش 
در جلسه شورای اداری یکی از شهرستان های حوزه 
انتخابیه در انتقاد از وضعیت جاده های مواصلاتی 
این حوزه این موضوع را بیان کرد که چرا جاده 
احداث شده دیهوک-راور زیر بار ترافیک نمی رود؟
رئیس پلیس راه استان هم روز گذشته در سخنانی 
به تصادفات سنگین محور دیهوک – راور اشاره 
و از بی توجهی و کم توجهی مسئولان در سرعت 
بخشی عملیات دوبانده سازی این محور انتقاد کرد 
و از ممنوعیت تردد  شبانه کامیون ها و دیگر وسایط 
نقلیه سنگین از ساعت 24 تا 6 صبح تا پایان امسال 

در این محور خبر داد.
به گفته سرهنگ »رضایی « از ابتدای اجرای طرح 

تابستانه،۳6 نفر در جاده های استان جان خود را از 
دست داده اند که ۱۷ نفر از این آمار  به حوادث محور 
فردوس به دیهوک و دیهوک به راور مربوط می شود.
ماه  8مرداد  جنوبی«  »خراسان  گزارش  به 
جاری ۱۷ کیلومتر از باند دوم محور دیهوک به 
راور با 2۰میلیارد تومان هزینه بازگشایی شد و 
زیربارترافیک رفت و مدیرکل راه و شهرسازی استان 
وعده داد از آنجا که عملیات آسفالت ۳2 کیلومتر 
دیگر این محور2۰۱کیلومتری درحال اجراست 
این قسمت هم پس از اتمام و نصب علایم ایمنی 

تابلوها و خط کشی بازگشایی شود.
اما در حالی که » جعفری« خبر از دو بانده کردن ۳2 
کیلومتر از محور دیهوک- راور در آینده ای نزدیک 
داد رئیس پلیس راه استان می گوید: هنوز این 
محور دوبانده نشده و بر این اساس ممنوعیت تردد 
کامیون ها و وسایط نقلیه سنگین تا دوبانده کردن 

کامل این محور ادامه دارد.
به گفته وی بیشتر تصادفات استان از ساعت 2۰ 
شب تا 8 صبح و به دلیل خستگی و خواب آلودگی 
گزارش شده است و بر این اساس تنها راه چاره برای 
ارتقای امنیت این محور ،ممنوعیت تردد کامیون ها 

و دیگر وسایط نقلیه سنگین است.
بنا بر گزارش »خراسان جنوبی« با توجه به میزان 
اعتبارات درطول سه سال گذشته  تنها ۷۳ کیلومتر  
از این محور دوبانده شده است و بررسی دلایل این 

پیشرفت کم باید بررسی شود.
آن طور که مدیر راهسازی خراسان جنوبی در 
این زمینه می گوید: این محور یکی از محورهای 
پرحادثه خراسان جنوبی محسوب می شود و راه 
و شهرسازی برای ایمنی آن کار را متوقف نکرده و 

بسته به میزان اعتبار کار را انجام می دهد.
به گفته مهندس »رجبی« ۱۷کیلومتر این محور از 
سمت انتهای حوزه استحفاظی به سمت کرمان 
در حال آسفالت است و در آینده ای نزدیک به بهره 
برداری می رسد ضمن اینکه بقیه کار دوبانده شدن 
محور نیز جزو تعهدات جدید بوده و هنوز اعتباری 

برای آن ابلاغ نشده است.
او درباره وعده 8مرداد ماه جاری مدیر کل مبنی بر 
بهره برداری از ۳2کیلومتر این محور نیز تصریح می 
کند:این پروژه آماده است و بر اساس قول پیمانکار 
باید همین روزها  به بهره برداری می رسید اما با 
توجه به وضعیت منابع اعتباری نباید مشکلات 

پیمانکاران را نادیده گرفت.
او یادآور می شود: در شرایطی که دولت قادر به 
پرداخت کامل طلب خیلی از پیمانکاران نیست 
اینکه پیمانکار از سرعت کار بکاهد چندان دور از 
انتظار نیست چون پیمانکار پول چاپ نمی زند و 

روند کار وی متکی به بودجه دولت است.
وی تاکید می کند:  در شرایطی که اعتباری ابلاغ 
نشده و رقم تخصیص ها آب رفته تسریع در دوبانده 

کردن این محور کمی تامل و صبر می خواهد.

تجلیل از آزادگان قاینات 

به مناسبت سالروز ورود آزادگان به میهن اسلامی 
ایران طی مراسمی از آزادگان شهرستان قاینات 

تجلیل شد.
کننده  هماهنگ  معاون  و  قاینات  سپاه  فرمانده 
سپاه انصار الرضا)ع( در مراسم تجلیل از آزادگان 
شهرستان از آنان به عنوان اسوه صبر و استقامت 
نام برد و گفت: دوران دفاع مقدس با رشادت ها و 
جانبازی های جوانان این مرز و بوم برای همیشه در 
دل تاریخ ثبت شد تا دیگر  دشمن  حتی به خود جرأت 

فکر کردن به حمله نظامی به این سرزمین را ندهد.
به گفته سرهنگ» برات زاده« آزادگان در اوج سختی 
وایمان  دین  و  اعتقادات  از  ای  ذره  وناملایمات 
خود  کوتاه نیامدند و زیرشکنجه دشمن از مقاومت 

و ایستادگی  دفاع کردند.
دراین مراسم دونفراز آزادگان به بیان خاطرات 
دوران اسارت خود پرداختند و ۱۰پاسدارآزاده 

شهرستان تجلیل شدند.

خرید تضمینی 6۰۰تن گندم 
کشاورزان درمیانی

6۰۰ تن گندم در شهرستان درمیان به صورت 
کشاورزی  جهاد  شد.مدیر  خریداری  تضمینی 
درمیان با اعلام این خبر به کشت گندم در حدود 
9۰۰ هکتار از مزارع شهرستان اشاره کرد و گفت: 
تا کنون حدود 6۰۰ تن از گندم های خریداری شده 

شهرستان تحویل سیلو شده است.
»وحید ضیائیان احمدی« افزود:  تا ۱۱ تیر ماه سال 
جاری 5۰ درصد هزینه گندم خریداری شده از 
کشاورزان به آنها تحویل داده شده و بقیه هم به مراتب 

پرداخت خواهد شد.
به گفته وی یکی از مشکلات گندم کاران شهرستان 
وزش باد است که نمی توانند گندم های خود را  

بوجاری کنند و به موقع تحویل سیلو دهند.

 یادواره شهدای آبروی محله 
در سه قلعه برگزار شد

هروی-دومین یادواره شهدای آبروی محله سه قلعه 
با محوریت شهید غلامحسین برازنده برگزار شد .

به گزارش »خراسان جنوبی« دومین یادواره شهدای 
آبروی محله سه قلعه با حضور اقشار مختلف مردم 
بخش و شهرستان برگزار و این شهر میزبان مسئولان 

کشوری و لشکری شد.
فرمانده سپاه علی ابن ابی طالب )ع(استان قم در 
این مراسم گفت: با توجه به برنامه ریزی های جنگ 
نرم دشمن ،باید هوشیار بود که خرمشهر های زیادی 
در پیش روست و جنگی که اکنون با آن مواجهیم به 

مراتب سخت تر از جنگ هشت ساله است.
سردار» احمدی« در این مراسم بر  رونق  مساجد به 

عنوان مراکز فرهنگی تاکید کرد.

 حمله سگ گرگ ها به 
دام های مسک

حمله سگ گرگ ها به آغل گوسفندان در روستای 
مسک بخش مرکزی شهرستان درمیان، باعث اتلاف 

بیش از ۱۰راس  گوسفند دامداران این روستا شد.
به گفته اهالی مسک، گرگ های این منطقه پلاک 
دارند و باوجود اینکه در ماههای گذشته به دامهای 
زیادی  آسیب زده اند فردی جرات آسیب زدن به 
گرگ ها را ندارد چون  متحمل جریمه شده و باید به 

محیط زیست خسارت بدهد.
بر این اساس اهالی روستا خواستار رسیدگی محیط 
مشکل  این  رفع  برای  درمیان  شهرستان  زیست 

شدند.
زیست  محیط  نمایندگی  سرپرست  که  موضوعی 
شهرستان درمیان در این باره می گوید: حمله به 
دامها در این روستا توسط سگ گرگ بوده و این 
حیوان حیوانی است از نژاد گرگ که وحشی و درنده 
است و چنانچه کسی   این حیوان را از پای درآورد از 

طرف محیط زیست جریمه ای نخواهد شد.
محمد دادی قول مساعد داد  برای از بین بردن سگ 
گرگ از سوی محیط زیست اقدامات لازم صورت 

گیرد.

انتقاد پلیس راه استان از سرعت کند دوبانده سازی 
محور دیهوک-راور 

                                               مدیر راهسازی استان:  اعتبار نیست پیمانکار پول چاپ نمی زند! 

هاتف

توسلی- برداشت خرما از نخلستان های طبس 
آغاز شد.  مدیر جهاد کشاورزی طبس با بیان این 
مطلب به مقام اول این شهرستان به لحاظ سطح 
زیرکشت و تولید خرمای استان اشاره و برآورد 
کرد: امسال از هزار و 5۷۳ هکتار سطح زیر کشت 
نخیلات شهرستان 5 هزار تن خرمای اصلاح شده 
و بومی برداشت شود. داوود بخشایی در ادامه 
تعداد بهره برداران خرما در این شهرستان را  هزار 
و 5۰۰ نفر اعلام کرد و ارقام عمده خرمای اصلاح 
شده را کبکاب، زاهدی و مضافتی نام برد و گفت: با 
توجه به شرایط مساعدآب و هوایی طبس خرمای 
تولیدی این شهرستان نسبت به خرمای تولیدی 
در استان های مبداء از کمیت و کیفیت بهتری 
برخوردار است. وی با بیان این که خرمای تولیدی 

طبس در بازار شهرستان و شهرهای اطراف عرضه 
می شود، گفت: مهمترین اقدامات انجام شده در 
سال زراعی 96-95 توزیع 2 هزار اصله نهال 
کشت بافت یارانه دار ارقام زاهدی، پیارم، خنیزی، 
شی شی، برحی، ربی، رنگ نو و ۳ هزار و 2۰۰ 

اصله پاجوش خرمای یارانه دار رقم مضافتی بوده 
است. به گفته مدیر جهاد کشاورزی طبس  با 

توجه به اقدامات انجام شده در سال های اخیر 
به ویژه توزیع پاجوش و نهال کشت بافت ارقام 
مرغوب و تجاری حدود  هزار و 255 هکتار 
درصد   8۰ معادل  شهرستان  نخیلات  از 
اصلاح شده که حدود ۳۱۷ هکتار آن بومی و 

در مجموع سطح بارده  هزار و ۱45 هکتار و سطح 
نهال 428 هکتار است.

آغاز خرماچینی طبس 

۲ پیگیری »فلاحتی« در حاشیه مراسم 
تحلیف به نتیجه رسید 

سدیدی-پیگیری دو مشکل بهداشت و درمان شهرستان قاینات 
در حاشیه مراسم تحلیف رئیس جمهور به نتیجه رسید.

 نماینده مردم قاینات وزیرکوه درمجلس شورای اسلامی از به 
ثمر نشستن پیگیری 2 مشکل بخش بهداشت و درمان قاینات 
در حاشیه مراسم تحلیف ریاست جمهوری  خبر داد و گفت: در 
حاشیه این مراسم با تحویل دستگاه پیشرفته  سی تی اسکن 
برای بیمارستان شهدای قاین موافقت شد و تا چند روز آینده 

این دستگاه نصب می شود.
فلاحتی  این اقدام را در رفع بخشی از مشکلات حوزه درمان 
شهرستان موثر دانست و به خریداری دستگاه ام آر آی برای 
بیمارستان شهدا در نتیجه پیگیری های انجام شده اشاره کرد 
که به گفته وی تحویل و نصب این دستگاه هم چند ماه زمان می 
برد. نماینده مردم قاینات و زیرکوه درباره راه آهن مسیر کال شور 
به قاین نیز یادآور شد:این عملیات در آینده ای نزدیک شروع 
خواهدشد و در این زمینه  مناقصه اعلام شده و به زودی سرمایه 
گذار مشخص می شود. به گفته »فلاحتی« دولت هم مبلغ قابل 
توجهی از محل صندوق توسعه ملی به عنوان وام بدون بهره به 

سرمایه گذار پرداخت می کند.
وی ابراز امیدواری کرد: با استمرار پیگیری مسئولان استانی 

این اقدامات زودتر به نتیجه برسد.

 افزایش 3 برابری فروش صنایع دستی 
در خوسف 

مشمولی- هنرمندان شهرستان خوسف از ابتدای امسال با 
فروش انواع دست ساخته های خود ۳5۰ میلیون ریال درآمد 
کسب کرده اند که نسبت به مدت مشابه سال گذشته افزایش 

سه برابری را نشان می دهد.
مسئول نمایندگی میراث فرهنگی ، صنایع دستی و گردشگری 
خوسف با اشاره به درآمد ۳5۰ میلیون ریالی هنرمندان 
شهرستان از فروش دست ساخته های خود از افزایش ۳ برابری 
فروش صنایع دستی نسبت به مدت مشابه سال گذشته در این 

شهرستان خبر داد.
 » علی صالحی » افزود: فروش محصولات مربوط به پارچه بافی 
، گلیم بافی ، گوهرتراشی ، سفالگری ، جاجیم بافی و دیگر 

دست ساخته ها بوده است.
به گفته وی هم اکنون سه شرکت تعاونی صنایع دستی با  5۰ 
عضو و ۳۰ نفر نیز به صورت خانگی در حوزه تولید انواع صنایع  

دستی در این شهرستان فعالیت می کنند.
وی آموزش و اشتغال زایی را دو برنامه  محوری در توسعه صنایع 
دستی برشمرد و یادآور شد : سال گذشته بیش از ۱۷8 نفر 
در رشته های پارچه بافی، جاجیم بافی و تراش سنگ های 
قیمتی و نیمه قیمتی آموزش دیدند که این روند در سال 96 

هم ادامه دارد.

دَق و ریگ اکبرآباد در فهرست آثار 
طبیعی ملی ثبت شد 

مشمولی-پرونده دَق و ریگ اکبرآباد خوسف در جلسه کمیته 
ثبت و حریم میراث طبیعی که در سازمان میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری کشور برگزار شد تایید و در فهرست 

آثار طبیعی- ملی ثبت شد.
میراث  کل  اداره  طبیعی  میراث  ثبت  کارشناس  گفته  به 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان  دَق اکبرآباد که 
به دَق گیو هم شناخته می شود به وسعت ۱5۰ کیلومتر مربع 
در بخش جلگه ماژان شهرستان خوسف و در جنوب روستای 

گیو و در شرق روستای اکبرآباد قرار دارد
» زهرا رضایی ملکوتی » افزود: دق اکبر آباد در شمال غربی 
بیابان لوت واقع شده و در مرکز آن زمین های قلیایی مسطح 
با درصد شوری  بالا قرار دارد که از رشد هرگونه گیاهی 

جلوگیری می کند.
وی در ادامه به این نکته اشاره کرد که در مجاورت این دق، تپه 
های ماسه ای زیبا و منحصر به فردی است که  به ریگ اکبرآباد 

معروف است  .
به گفته وی  این منطقه زیبا و کم نظیر ، اهمیت بسیار ویژه ای 
در میان آثار طبیعی استان به لحاظ پتانسیل های گردشگری 
و جذب توریست دارد و باید برای معرفی و حفاظت از این اثر 

طبیعی ملی تلاش کرد.

از میان خبرها

تحصیل دانشجویان افغانستانی در 
رشته های پزشکی استان 

افغانستان  کشور  تبعه  دانشجوی   ۱9 حقانی- 
های  رشته  در  بیرجند  پزشکی  علوم  دردانشگاه 
و  شدند  آموخته  دانش  پزشکی  دندان  و  پزشکی 
های  رشته  در  افغانستانی  دانشجویان  تحصیل 

پزشکی استان ادامه دارد.
معاون امور بین المللی دانشگاه علوم پزشکی بیرجند 
کارآموزی۱۱  دوره  اولین  کار  به  آغاز  مراسم  در 
دانشجوی دانشگاه خاتم النبیین )ص( افغانستان با 
بیان این مطلب گفت: هم اکنون 8 نفر در دانشگاه 
علوم پزشکی از کشور افغانستان  در حال تحصیل 
هستند و در سال تحصیلی جاری نیز ۷  دانشجوی 

جدید از کشور افغانستان پذیرفته خواهند شد.
دکتر »آموزشی« افزود: دانشگاه علوم پزشکی بیرجند 
به عنوان یک دانشگاه برتر شرق کشور  با ۳5هزار 
دانشجو در زمینه های آموزشی رتبه های برتر کشور 

را داشته است.
وی افزود: با عنایت به بسته های آموزشی طرح تحول 
نظام سلامت و کمک به کشورهای همسایه تبادلاتی با 
مسئولان کشور افغانستان در زمینه مبادلات دانشجو 
انجام شده و اولین دوره آموزشی کارآموزی به صورت 
آموزشی  معاون  است.  برگزاری  حال  در  گروهی 
دانشگاه علوم پزشکی بیرجند نیز طی سخنانی گفت: 
در این دوره کارآموزی ۱۱ دانشجوی دختر دانشگاه 
خاتم النبیین )ص( کشورافغانستان ازشهرستان 
غزنین به مدت 4 تا 6 ماه آموزشهای نوین زایمان 
و مامایی و زایمان ایمنی را در دانشکده پرستاری 
ومامایی قاین به صورت علمی و تئوری فرا خواهند 
گرفت. دکتر حسینی با اشاره به اینکه سطح مبادلات 
از بازرگانی به فرهنگ افزایش یافته است تصریح کرد: 
از حدود 2 سال پیش  دردانشگاه علوم پزشکی جذب 

دانشجو از کشور همسایه انجام می شود.

وعده ای برای گره گشایی مشکلات 
واحدهای صنعتی قاینات 

موانع  رفع  و  تسهیل  کارگروه  جلسه  حقانی-در 
تولید  قاینات، مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی 
واحدهای  مشکلات  از  ای  پاره  رفع  برای  استان 

صنعتی این شهرستان قول مساعد داد.
فرماندار قاینات در جلسه کارگروه تسهیل و رفع 
موانع تولید شهرستان خطاب به اعضای کارگروه 
واحدهای  مشکلات  حجم  به  باتوجه  کرد:  تأکید 
صنعتی، جلسات کارگروه باید کاربردی و در جهت 
رفع مشکلات این واحدها باشد . وی یکی از وظایف 
مهم اعضا را گره گشایی از واحد های تولیدی و 
صنعتی و تسهیل بستر و زمینه تولید و اشتغال و 
بخش  گذاران  سرمایه  فعالیت  و  حضور  همچنین 
خصوصی در این شهرستان برشمرد.  در این جلسه 
مهندس جرجانی مدیر عامل شرکت شهرک های 
صنعتی استان نیز پس از شنیدن بخشی از مشکلات 
واحدهای صنعتی این شهرستان قول مساعد داد 

برای رفع پاره ای از آنان اقدامات لازم را انجام دهد.

قاتل خاموش درختان زیرکوه 

آفت کرم سرشاخه خوار قاتل خاموش درختان زیرکوه 
است.مسئول تولیدات گیاهی جهاد کشاورزی زیرکوه 
به مشاهده  آفت کرم سرشاخه خوار در بعضی مناطق 
شهرستان اشاره کرد که به درختان این مناطق آسیب 
زده است.  به گفته مهندس »مشاورنیا«  این کرم یکی 
از خطرناک ترین حشرات چوب خوار  کشور است که 
در مناطق آبیز، اسفاد، محمدآباد، تجنود، گزخت، 
حسین آباد و روستاهایی که درختان میوه از خانواده 

رزاسه دارند دیده می شود.
وی این آفت را نوعی قاتل خاموش برای درختان 
خواند زیرا فعالیت اصلی آن در درون شاخه هاست و 

در ظاهر وجود آن برای کشاورزان محسوس نیست .
را  درختان  به  خسارت  از  جلوگیری  راههای  وی 
کوددهی و آبیاری به موقع، هرس شاخه های آلوده ،از 
بین بردن لاروها،کاشت گیاهان دارای گلهای سفید و 

رهاسازی زنبور پاراتیزوئید برشمرد.

فرماندار بشرویه:

 آزادگان مقاومت و صبر را 
معنا کردند

آزادگان، بزرگ مردانی هستند که  ایثار، مقاومت و 
صبر را معنا کردند.

»زمان زاده«، فرماندار  بشرویه در مراسم گرامی 
داشت سالروز ورود آزادگان سرافراز به میهن در این 
شهرستان این مطلب را گفت و تاکید کرد: آزادگان در 
دوران اسارت باعث افتخار بوده اند. »سعیدی «رئیس 
بنیاد شهید و امورایثارگران شهرستان بشرویه نیز در 
این جلسه گفت:  بشرویه ۱5 آزاده سرافراز دارد که 

مایه افتخار و برکت هستند.
در ادامه این جلسه هریک از آزادگان به خاطرات 

دوران اسارت خود اشاره کردند.


